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                    Walne  Zgromadzenie  Stowarzyszenia  Gmin  Przyjaznych  Energii  

Odnawialnej  wyraża  zaniepokojenie  inicjatywą  podjętą  przez  Zarząd  Województwa  

Warmińsko – Mazurskiego  w  kwestii  wprowadzenia  moratorium  na  budowę  farm  

wiatrowych.  Uważamy,  że  podjęte  działania  zmierzają  do  zastopowania  rozwoju  

energetyki  wiatrowej,  a  także  stanowią  próbę  ograniczenia  suwerenności  

samorządów  gminnych. 

            Rozwój  energetyki  wiatrowej  w  Polsce,  w  wyniku  którego  coraz  większa  liczba  

samorządów  gminnych  podejmuje  działania  zmierzające  do  umożliwienia  lokalizacji  farm  

wiatrowych  na  swoim  terenie  poza  licznymi  korzyściami  budzi  również  wiele  kontrowersji  i  

wątpliwości.  Jednakże  uregulowania  prawne  obowiązujące  w  tym  zakresie,  zarówno  dotyczące  

planowania  przestrzennego  jak  i  uwarunkowań  środowiskowych  oraz  udziału  mieszkańców  

zainteresowanych  gmin  w  procesie  konsultowania  przyjmowanych  przez  odpowiednie  organy  

samorządów  decyzji  zmierzających  do  powstania  farmy  wiatrowej  są  w  miarę  precyzyjne.  

Procedura  zmian  w  Miejscowych  Planach  Zagospodarowania  Przestrzennego  zawarta  w  

przepisach  ustawy  o  zagospodarowaniu  i  planowaniu  przestrzennym  jest  ściśle  określona  i  

podlega  niezwykle  skrupulatnej  kontroli  służb  nadzoru  prawnego  poszczególnych  wojewodów.  

Również  procedura  wypracowania  decyzji  środowiskowych  podlega  wielu  restrykcjom  i  nie  

może  być  również  w  tym  przypadku  jakiejkolwiek  samowoli  ze  strony  samorządów  gminnych.  

Należy  zwrócić  również  uwagę  na  niezwykle  istotny zagwarantowany  ustawowo  udział  

społeczności  gminnej  w  w/w  procedurach.  Dlatego  jako  przedstawiciele  samorządów  gminnych  

nie  możemy  się  zgodzić  na  twierdzenia  o  rzekomym  braku  unormowań  prawnych  dla  procesów  

inwestycyjnych  związanych  z  budową  farm  wiatrowych,  o  braku  konsultacji  społecznych.  Nasze  

zaniepokojenie  budzi  również  postulat  wprowadzenia  natychmiastowej  interwencji  władz  

ustawodawczych  i  wykonawczych  państwa,  uważamy  że  to  samorząd  gminny  jest  właściwym  

do   tego  aby  rozstrzygać  z  poszanowaniem  reguł  demokracji  co  jest  właściwe  dla  mieszkańców  

zamieszkujących  daną  gminę.  Nie  możemy  się  zgodzić  aby  z  tematu  budowy  farm  wiatrowych  

uczyniono  narzędzie  swoistej  gry  politycznej,  co  niestety  ale  możemy  zaobserwować  w  wielu  

regionach  Polski.              
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